

СОДЕРЖАНИЕ

ОФИЦИАЛЬНОЕ

Католикос Всех Армян принял новоназначенного посла Греции в Армении.....3

ПРОПОВЕДИ

Проповедь иеромонаха Юсика Смбатяна, прочитанная в Кафедральном соборе Св. Эчмиадзина по случаю праздника Св. апостолов Фаддея и Варфоломея.....4

РЕЛИГИЕВЕДЕНИЕ

ШУШАН ХАЧАТРЯН — Геноцид с богословской зрения теологии.....7

ЮБИЛЕЙНОЕ

ШУШАНИК ЗОГРАБЯН-Книжные иллюстрации Вардгеса Суренянца.....22

ИСТОРИКО-ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

РУЗАН ПОГОСЯН—К вопросу об арамейском оригинале истории Ахикара...35

АКОП ПЕТРОСЯН — Последний экзарх Тарона (архимандрит Вардан Акопян).....49

АРПИ МУРАДЯН — Роман англоязычного армянского писателя “К вам обращаюсь я, дамы и господа”66

ДЬЯКОНАНДРАНИК ОВАННИСЯН — Святой Григорий Нисский и его речь “На благовест Богородицы”83

АЛВАРД КАЗИЯН — Об одном документе о Гандзакской епархии.....93

СООБЩЕНИЯ

ЭГИНЕ МКРТЧЯН — Колофоны армянских рукописей о женских пустынях и монахинях.....102

САСУН АМБАРЦУМЯН — Использование окказионализмов, диалектизмов и разговорной лексики в баснях Ов. Шираза.....111

ДУХОВНЫЕ ЧТЕНИЯ

ИЕРЕЙ ГЕВОНД МАИЛЯН — Новые вызовы.....120

РЕЦЕНЗИИ. БИБЛИОГРАФИЯ

АРМЕН КАРАПЕТЯН — Ценное арменоведческое исследование.....125

ЦЕРКОВНАЯ ЖИЗНЬ. НОВОСТИ.....128

Список материалов, напечатанных в журнале “Эчмиадзин” за 2012 г.....145

CONTENTS

OFFICIAL

Audience granted by His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the newly appointed Ambassador of Greece to Armenia.....3

SERMONS

Sermon delivered by Rev. Fr. Housik Smbatyan during the Divine Liturgy celebrated in the Cathedral of Holy Etchmiadzin on the occasion of the Feast of Apostles St. Thaddeus and Bartholomew.....4

RELIGIOUS STUDIES

SHUSHAN KHACHATRYAN – The Genocide from the theological point of view.....7

JUBILEE

SHUSHANIK ZOHRABYAN – Book paintings by Vardges Surenyants.....22

HISTORICAL-PHILOLOGICAL STUDIES

RUZAN POGHOSYAN – On the Aramaic original History of Ahikar.....35

HAKOB PETROSYAN – The last Primate of Taron (Archimandrite Vardan Hakobyan).....49

ARPEE MOURADYAN – A work of an Armenian English-speaking novelist entitled “I Address to You, Ladies and Gentlemen”.....66

DEACON ANDRANIK HOVHANNISYAN – St. Gregory of Nyssa and his homily entitled “On the annunciation to the Mother of God”.....83

ALVARD GHAZIYAN – A document on the Diocese of Gandzak.....93

ESSAYS

HEGHINE MKRTCHYAN – Colophons of Armenian manuscripts on nunneries and celibate women.....102

SASOUN HAMBARDZUMYAN – Usage of random, colloquial and dialectic words in parables of Hovhannes Shiraz.....111

SPIRITUAL READINGS

FR. GHEVOND MAYILYAN – New challenges.....120

LITERARY REVIEW

ARMEN KARAPETYAN – An important research enriching Armenology.....125

BRIEF CHURCH NEWS.....128

List of materials published in “Etchmiadzin” monthly in 2012.....145

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹԻՒՆ

ՊԱՇՏՈՆԱԿԱՆՔ

Ամենայն հայոց Կաթողիկոսն ընդունեց հՀ-ում հունաստանի նորանշանակ դեսպանին.....3

ՔԱՐՈՋԻՍՍԱԿԱՆ

Տ. հուսիկ աբելա Սմբարյանի քարոզը՝ խոսված Ս. Էջմիածնի Մայր Տաճարում Ս. Թադեոս եւ Ս. Բարդուղիմեոս առաքյալների փոնի առիթով.....4

ԿՐՕՆԱԳԻՏԱԿԱՆ

ՇՈՒՇԱՆ ԽԱՉԱՏՐՅԱՆ - Ինչպե՞ս դիտարկել ցեղասպանությունն աստվածաբանության փեսանկյունից.....7

ՅՈՒՐԵԼԵԱՆ

ՇՈՒՇԱՆԻԿ ԶՈՒՐԱՔՅԱՆ - Վարդգես Սուրենյանցի գրքային նկարագարողումները.....22

ՊԱՏՄԱԲԱՆԱՍԻՐԱԿԱՆ

ՌՈՒԶԱՆ ՊՈՂՈՍՅԱՆ - Խիկարի գրույցի արամեական բնագրի շուրջ.....35

ՆԱԿՈՒ ՊԵՏՐՈՍՅԱՆ - Վերջին առաջնորդը Տարոն աշխարհի (Վարդան ծայրագույն վարդապետի հակոբյան).....49

ԱՐՓԻ ՄՈՒՐԱՅԱՆ - Անգլիացիի հայ վիպասանի «Ձեզ եմ դիմում, փիկիներ եւ պարոններ» երկը.....66

ԱՆԴՐԱՆԻԿ ՍՐԿ. ՀՈՎՀԱՆՆԻՍՅԱՆ - Սուրբ Գրիգոր Նյուսացին եւ նրա «Յաւերփա Աստուծանին» ճառը.....83

ԱՎԱՐԴ. ՂԱԶԻՅԱՆ - Մի վավերագիր Գանձակի թեմի վերաբերյալ.....93

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

ՆԵՐԻՆԵ ՄԿՐՏՅԱՆ - հայկական ձեռագրերի հիշատակարանները կանանց մենաստանների եւ կուսակրոն կանանց վերաբերյալ.....102

ՍԱՍՈՒՆ ՆԱՄԲԱՐՉՈՒՄՅԱՆ - Դիպվածային, ժողովրդախոսակցական եւ բարբառային բառերի գործածությունը հ. Շիրազի առակներում.....111

ՀՈԳԵԽՈՐ ԸՆԹԵՐՅՈՒՄՆԵՐ

Տ. ՂԵՒՈՆԴ. ԲՆ. ՄԱՅԻՒՅԱՆ - Նոր մարտահրավերներ.....120

ԳՐԱԽՕՍՈՒԹԻՒՆ. ՄԱՏԵՆԱԳԻՏՈՒԹԻՒՆ

ԱՐՄԵՆ ԿԱՐԱՊԵՏՅԱՆ - հայագիտությունը հարստացնող կարեւոր ուսումնասիրություն.....125

ԵԿԵՂԵՅԱԿԱՆ ԲԵՄ. ԼՈՒՐԵՐ.....128

Յանկ «Էջմիածին» ամսագրում 2012 թվականի ընթացքում տպագրված նյութերի.....145